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Protokół nr 25/16 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Pomocy Społecznej i Zdrowia 

z dnia 22 listopada 2016 roku 

 

Na ogólną liczbę 10 członków Komisji w posiedzeniu wzięło udział  9 osób, zgodnie z 

listą obecności. 

W posiedzeniu nie uczestniczyła  radna Marianna Jóskowiak 

Obrady otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji – radna Wanda Mężyńska. 

Po zapoznaniu się z listą obecności, stwierdziła prawomocność posiedzenia,                   

przywitała gości i poprosiła o uwagi do proponowanego porządku posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i Komisja realizowała następujący porządek 

dzienny: 

1. Przyjęcie protokołu nr 24/16 z dnia 20 października 2016 roku. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 

Współpracy Miasta Łomży z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na  2017 rok – druk nr 496, 

496A 

3. Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przyjęcia programu 

„Łomżyńska Karta Seniora” - druk 500, 500A 

4. Zaopiniowanie wniosku  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 w 

działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 498, 498A 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta Łomża na 2017 rok w działach 

merytorycznie podległych Komisji – druk nr 482, 

6. Przyjęcie Informacji dotyczącej form pomocy świątecznej dla dzieci i  rodzin 

ubogich w okresie  Świąt Bożego Narodzenia 2016 – druk nr 490 

7. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Ad. 1 

Przyjęcie protokołu nr 24/16 z dnia 20 października 2016 roku. 

 

Uwag do protokołu nie wniesiono, Komisja protokół przyjęła. 

Ad. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu 

Współpracy Miasta Łomży z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie na  2017 rok – druk nr 496, 496A 
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 Ewa Sznejder – Naczelnik Wydziału Współdziałania Społecznego przedstawiła 

wniosek i projekt uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 

Miasta Łomży z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których 

mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie na  2017 rok ( w załączeniu). Dodała, że program był 

dokładnie konsultowany z zainteresowanymi, zmian i wniosków nie było dużo. 

Wnioskowano  o zwiększenie środków na kulturę ze względu na zbliżające się   600-

lecie nadania praw miejskich. 

 Grażyna Czajkowska – ŁSRS zabierając głos w dyskusji stwierdziła, że jako  

rada seniorów zgłaszali jako priorytet działania  na rzecz osób starszych i otrzymali 

wyjaśnienie powodów nie ujęcia tego zadania w priorytetach  i zapewnienie, że 

zostanie to ujęte w roku przyszłym. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśniła, że władze miasta 

bardzo dużo robią na rzecz seniorów, mimo tego, że w programie nie jest to 

zapisane, dodając przykłady tych działań. Potwierdziła, że w przyszłym roku 

zostanie to poszerzone. 

 Ewa Sznejder – Naczelnik Wydziału Współdziałania Społecznego zabierając 

głos zwróciła uwagę, że w programie jest wiele działań, w których można podjąć 

działania na rzecz seniorów. 

 Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono, w wyniku głosowania 8 głosami za- 

przy braku przeciwnych i wstrzymujących, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta Łomży z 

Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego  i wolontariacie na  2017 rok. 

Ad. 3 

Zaopiniowanie wniosku Prezydenta w sprawie przyjęcia programu „Łomżyńska 

Karta Seniora” - druk 500, 500A 

 Agnieszka Muzyk –Zastępca Prezydenta Miasta zaznaczyła, że Miasto 

i mieszkający w nim  seniorzy są niezwykle ważni i  karta seniora  o której mówi, 

wspierać będzie tę grupę. Podkreśliła, że  Prezydent konsekwentnie realizując 

swoje wyborcze deklaracje, pochylił się nad  potrzebami tej grupy i prosi radnych o 

przyjęcie propozycji kart. 

 Radny Adam Zwierzyński zabierając głos w dyskusji poprosił  o wyjaśnienie, czy 

duplikat karty będzie wydawany bezpłatnie czy za odpłatnością. 

 Ewa Sznejder – Naczelnik Współdziałania Społecznego odpowiedziała, że 

rozważali wprowadzenie opłaty, ale zrezygnowano z takiej opcji. Wyjaśnia też, że 
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karta ta nie będzie skomplikowana, będzie to zalaminowany dokument,  który 

zostanie wydany jeśli ktoś zgubi.   

 Grażyna Czajkowska- ŁSRS zabierając głos w dyskusji powiedziała, że na 

posiedzeniu rady seniorów przy konsultacji tej karty, były pomysły żeby wprowadzić 

ją tylko na podstawie osobistego pesela, ale seniorzy stwierdzili że wizualnie ta 

będzie lepsza. 

 Radny Adam Zwierzyński zapytał również o logotyp karty. 

 Ewa Sznejder – Naczelnik Współdziałania Społecznego odpowiedziała, że 

będzie on zobrazowany.  

 Radny Lech Śleszyński zapytał,  jakie możliwości i korzyści daje karta seniora. 

 Ewa Sznejder- Naczelnik Współdziałania Społecznego odpowiedziała, że 

wszystkie jakie zaproponują partnerzy. Oferta  ta jest skierowana do miejskich 

jednostek, jak też  i prywatnych. Jeżeli firma uzna, że seniorzy są dla niej dobrzy 

strategicznie, to będą mieli znaczące ulgi. 

 Radny Adam Zwierzyński zapytał również o kampanię dla  przedsiębiorców. 

 Agnieszka Muzyk- Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedziała, że każdy 

projekt  który jest związany z działaniami, starają się upowszechniać. Zaznaczyła, 

że najważniejszą informacją jest to, że seniorzy będą o tym wiedzieli i będą 

upowszechniać ją dalej. Na pewno na spotkaniach z dyrektorami naszych instytucji, 

na które  wnioskowało miasto Łomża, na pewno tą informacje przekaże, zachęcając 

do korzystania. Dodała też, iż Prezydent odpowiedzialny za kontakty z 

przedsiębiorcami, na pewno też będzie przekazywał takie informacje. 

Zadeklarowała również ze swojej strony, że z tymi z którymi będzie miała kontakt, 

również upowszechni wszelkie informacje. 

 Radna Edyta Śledziewska zadała pytanie do Pani Prezydent Muzyk, na jakie 

ulgi już w tej chwili mogą liczyć nasi mieszkańcy bezpośrednio po wprowadzeniu 

kart, oraz jeśli chodzi o naszą miejską  spółkę to w jakich instytucjach. Przytoczyła 

fragment wniosku Prezydenta druk nr 500. 

 Agnieszka Muzyk- Zastępca Prezydenta Miasta odpowiedziała, że była o tym 

mowa. Zaznaczyła, że upowszechnią tą informację i będą  zachęcali miejskie 

instytucje. Podkreśliła też, że ulgi te  będą realizowane. 

 Radna Edyta Śledziewska zapytała podając  przykład, na  jakie ulgi może liczyć 

od dzisiaj  senior przystępując do programu. 

 Ewa Sznejder – Naczelnik Współdziałania Społecznego odpowiedziała, że ulgi 

przysługujące na terenie miasta, przedstawiła Prezydentowi, który on przedstawił 

na radzie seniorów. Poinformowała, że zebrane są one w jednym katalogu. 

Zaznaczyła, że mogą  je przedstawić, ale tak jak Prezydent zauważył i  w ocenie 
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seniorów są one  niewystraczające oraz  podejmie w tym temacie rozmowy. Dodała, 

że procedura wdrążenia karty trochę potrwa. Z dnia na dzień nie oferują tego 

zwiększenia i tak jak w przypadku karty dużej rodziny  jest to proces. 

 Radna Edyta Śledziewska zabierając w dalszej części głos zaznaczyła, że Pani 

Wiceprezydent jest po rozmowach z kierownikami jednostek i  z dyrektorami, i w 

związku z tym ma wiedzę na ten temat. 

 Agnieszka Muzyk- Zastępca Prezydenta odpowiedziała, że nie jest 

przygotowana na takie pytanie i nie musi tego pamiętać, więc udzieli informacji na 

piśmie które instytucje wejdą. Zwróciła uwagę, że nie po to wprowadzają kartę 

seniora, żeby nie dawać zniżek, tylko właśnie  po to, żeby w sposób ekonomiczny 

taki, który pozwala budżet miasta na rzecz seniorów pracować. Świadczą o tego 

rodzaju ulgi i wsparcie. Zapewnia Radną Edytę Śledziewską, że zarówno ona jak i 

prezydent regularnie spotykają się z seniorami dając za przykład Panią Grażynę 

Czajkowską – ŁSRS. 

 Grażyna Czajkowska- ŁSRS zabierając głos w dyskusji stwierdziła, że od roku 

czekają na  kontakty, bo na pierwszym spotkaniu z panem prezydentem była o tym 

mowa, że karta ta będzie wprowadzona. Zaznaczyła, że główną akcja promocyjną 

mogą być  sami seniorzy. Dotrą oni  do partnerów ewentualnych i przyszłych , którzy 

będą podpisywać umowy partnerskie. Stwierdzając, że  samo uchwalenie z dnia na 

dzień nie spowoduje tego, że te ulgi zostaną wprowadzone. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta wyjaśniła, że seniorzy docierają do 

partnerów. Dodaje, że po to jest rada seniorów, żeby wskazywała którzy z partnerów 

są dla nich najbardziej porządani, na których im bardziej zależy. Podkreśliła, że to 

jest proces pewnego dialogu pomiędzy nimi który prowadzą. Na tym etapie 

zapewnia, że dotrzymają tych terminów. 

 Ewa Sznejder – Naczelnik Współdziałania Społecznego zwracając uwagę na 

datę sesji i terminy innych działań stwierdził, że dopiero ruszą od stycznia. Dodaje, 

że miesiąc, to jest na tyle dużo czasu, żeby już zakończyć rozmowy i zredagować 

katalog. 

 Agnieszka Muzyk- Zastępca Prezydenta zabierając głos w dyskusji podkreśliła, 

że instytucje miejskie gdzie nie było karty seniora tylko było wiele kontaktów, 

seniorzy zawarli fantastyczną współpracę z akceptacją prezydenta miasta. Uważa, 

że ta współpraca taka wzajemna łącznie z poszanowaniem niektórych potrzeb 

seniorów miała miejsce. 

 Radna Wanda Mężyńska zapytała o ewentualne uwagi. Wobec braku dalszych 

głosów przystąpiła do głosowania. 

 W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie -9 głosami za, 

zaopiniowała wniosek Prezydenta w sprawie przyjęcia programu „Łomżyńska Karta 

Seniora” - druk 500, 500A 
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Ad. 4 

Zaopiniowanie wniosku  w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2016 w 

działach merytorycznie podległych Komisji – druk nr 498, 498A 

 Elżbieta Parzych - Skarbnik Miasta przedstawiła zarys zmian w budżecie miasta 

na rok 2016 w dochodach i wydatkach zgodnie z drukiem nr 498, 498A …. 

 Radna Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę nad 

jednym zdaniem, że  w Programie  Rodzina 500+ będą oszczędności. 

 Wiesław Jagielak – dyrektor MOPS odpowiadając poinformował, że wolałaby 

poczekać z tym do zamknięcia roku. Dodał, że trochę widać że jest ten spadek, ale 

będzie widać jak już zamkną  rok i będą  analizować. 

 Elżbieta Parzych - Skarbnik Miasta przedstawiła zmiany w zadaniach 

inwestycyjnych. W związku z wnioskiem Dyrektora Domu Pomocy Społecznej. 

Dyrektor prosi o zwiększenie kwoty  5 920 zł, na odnowienie tego budynku, 

wykorzystując je do końca roku. W pierwszym przypadku wykonawca zrezygnował 

z podjęcia tego zadania ,następna firma zaś z  listy okazała się droższa o tą  kwotę. 

Prosi więc o wsparcie, by mógł ja zrealizować. Wspomniała też o Ośrodku wsparcia 

na modernizację budynku  przy ul. M.C. Skłodowskiej 5, o zmniejszenie wydatków 

majątkowych o 15 000 zł. 

 Radna Wanda Mężyńska zapytała o ewentualne uwagi  i pytania. Wobec braku 

dalszych głosów przystąpiła do głosowania. 

   W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na rok 2016 w działach merytorycznie 

podległych Komisji- druk nr 498, 498A 

Ad. 5 

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta Łomża na 2017 rok w działach merytorycznie 

podległych Komisji – druk nr 482, 

 Radna Wanda Mężyńska - Przewodnicząca Komisji na początku dyskusji 

zwróciła uwagę na zmiany w budżecie odnośnie pomocy społecznej. 

 Elżbieta Parzych- Skarbnik Miasta wyjaśniając powiedziała, że jeśli chodzi o 

założenia budżetu na 2017 rok, to nic nie obcięto. Wniosek został zaakceptowany w 

stu procentach. Dodała, że na pomoc społeczną środki są wyższe,  niż w wykonaniu 

tego roku. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta wypowiadając się, poprosiła w 

obecności Komisji o akceptację tej propozycji i głosowanie za tym projektem. 

 Radna Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy są  jakieś 

uwagi i pytania. Wobec braku uwag poprosiła radnych o głosowanie. 
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  W wyniku głosowania  6 głosami za-  przy trzech głosach wstrzymujących 

się. Komisja zaopiniowała projekt budżetu miasta Łomża na rok 2017 w działach 

merytorycznie podległych Komisji - druk 482 

Ad. 6 

Przyjęcie Informacji dotyczącej form pomocy świątecznej dla dzieci i  rodzin ubogich 

w okresie  Świąt Bożego Narodzenia 2016 – druk nr 490 

 

 Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS przedstawił zgodnie z drukiem 490 

informację na temat zasiłków celowych w okresie przedświątecznym. Poinformował, o 

kwocie przeznaczonej na ten cel. Dodał, że zakwalifikowano dodatkowo  9 osób do 

pomocy. Jest to pomoc żywnościowa, wydawana przez organizacje pozarządowe na 

terenie miasta Łomży, realizowane przez Caritas i Parafie. 

 Radna Wanda Mężyńska- Przewodnicząca Komisji zwróciła uwagę, że jedne 

paczki są na zadania własne a drugie nie. Poprosiła więc o odpowiedź pana 

Wiesława Jagielaka- dyrektora MOPS. 

 Wiesław Jagielak- dyrektor MOPS odpowiadając potwierdził, że paczki dla 

dzieci są w stu procentach z środków własnych gminy, natomiast paczki żywnościowe 

dla podopiecznych, jest to w części budżet państwa i w części budżet miasta.  

 Radny Adam Zwierzyński zapytał, czy te osoby korzystające z programu 

pomocy FAED pokrywają się z osobami korzystających z paczek. 

 Wiesław Jagielak- dyrektor MOPS odpowiadając wyjaśnił, że część się pokrywa 

a część nie. Dodał, że  to nie będzie w miesiącu grudniu. Planowane jest na pomoc na 

2017 rok. 

 Radny Adam Zwierzyński zadając drugie pytanie zapytał o paczki świąteczne 

dla dzieci. Czy nie lepsza by była zabawa dla tych dzieci. 

 Wiesław Jagielak- dyrektor MOPS odpowiedział, że z jego doświadczenia wie, 

że ładnie jest pół godziny a potem robi się  straszny chaos. Mamy  przychodząc z 

dziećmi, chcąc jak najszybciej te paczki odebrać,  robiąc przy tym wielkie zamieszanie. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta włączając się do dyskusji stwierdziła 

na pewnym przykładzie, że imprezy takie jednak  powinny robić szkoły. Choinki są w 

szkołach i uczniowie uczestniczą w tych choinkach. Stwierdza, że bałaby się takiej 

imprezy, w której zaproszone by były tylko dzieci z rodzin ubogich. 

 Wiesław Jagielak –dyrektor MOPS zwrócił uwagę, że robił również takie paczki 

w innych instytucjach. Stwierdził, że również było fajnie  tylko na pół godziny. W samym 

momencie  wydawania paczek sami rodzice tworzyli korek, że osoby stające dalej, nie 

mogły przejść aby odebrać tej paczki. 

 Radny Adam Zwierzyński- odnosząc się do powyższych wypowiedzi  stwierdził 

jednak, że  problem tkwił bardziej w rodzicach niż dzieciach, dzieci dobrze się bawią a 

adresowane jest to dla dzieci. 
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 Radny Kacprowski Łukasz włączając się do dyskusji  zapytał odnośnie paczek, 

czy  przeprowadzany jest wywiad dla rodzin które te paczki otrzymują, czy to jest  

jednolita paczka w której jest tam ta sama kwota. 

 Wiesław Jagielak –dyrektor MOPS odpowiadając wyjaśnił, że jeżeli jest to 

paczka dla dzieci to jest to typowa jednakowa paczka dla dzieci. Natomiast przy 

paczkach żywnościowych tak jak wspominał wcześniej, te  wartości są  różne. 

 Radna Edyta Śledziewska zabierając głos w dyskusji, zwróciła uwagę, iż nie 

jest zwolennikiem tworzenia takiej zabawy jedynie  dla dzieci z rodzin ubogich. Jeżeli 

już, to trzeba by było się zastanowić jak pozyskać środki dla innych. Stwierdziła, że  

daleka jest od tego pomysłu. 

 Komisja przyjęła informację dotyczącą form pomocy świątecznej dla dzieci i  

rodzin ubogich w okresie  Świąt Bożego Narodzenia 2016 – druk nr 490 

Ad. 7 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

 Radna Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji zapytała czy Komisja 

dostała pismo pana Marka M. Komisja jednogłośnie odpowiedziała twierdząco. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta korzystając z okazji zaprosiła na 

otwarcie i poświęcenie Środowiskowego Domu Pomocy Dla Osób Upośledzonych i 

prosi o udział w uroczystości oraz o wsparcie. Dodając, że zaproszenia będą 

przekazane. 

 Radna Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji zapytała też o dowóz na 

uroczystość. 

 Agnieszka Muzyk – Zastępca Prezydenta odpowiedziała, że na ten moment 

nie ma środków. Ale dodała, że wszyscy są tak zadowoleni, że ten dom się pojawił, 

że są gotowi przywozić te osoby. 

 Radny Adam Zwierzyński poruszył temat odnośnie punktu 2. 

 Radna Wanda Mężyńska – Przewodnicząca Komisji odpowiedziała radnemu,  

iż ten punkt  został już przegłosowany i będzie poruszony na Komisji Sportu. 

 Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

      Przewodnicząca Komisji 

                                                                            Rodziny, Opieki Społecznej i Zdrowia 

 

                                                                                    Wanda Mężyńska 

Protokołowała: 

Magdalena Lipska 


